
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  25.10.2021 r. o  godz. 15.00 

w  Miejskim Ośrodku Kultury w Łazach ul. Kościuszki 5 

 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,   że           
w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot. COVID-19 zarządza się możliwość 
uczestniczenia przez Radnego we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej          
w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 
obradowania). 
 
Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu w zdalnym trybie obrad: 
 
- Agnieszka Janus 
- Dariusz Tabas 
 
Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, powitała 

przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej w Łazach. 
2. Sprawy bieżące i różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 
posiedzenia Komisji. 

Ad.1 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łazy na lata 2021 – 2031. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą dokonuje się 
zmian w planowanych przedsięwzięciach polegających na: 

1. dla zadania "Budowa instalacji odnawialnych źródeł energii (...)" - zmniejszenie 
limitu wydatków w roku 2021 o 7.000.000,00 zł i ustalenie limitu wydatków w roku 2022 
w wysokości 7.000.000,00 zł, 



2. dla zadania "Termomodernizacja budynku pełniącego funkcje społeczno-kulturalne 
w miejscowości Turza (...) - RFIL" - zwiększenie wartości zadania i limitu wydatków w 
roku 2021 o 3.793,06 zł, 

3. dla zadania "Termomodernizacja oraz remont budynku pełniącego funkcje 
społeczno-kulturalne w Trzebyczce (...) - RFIL" - zwiększenie wartości zadania do 
626.113,68 zł, zmniejszenie limitu wydatków w roku 2021 o 351.396,00 zł oraz 
ustalenie limitu wydatków na rok 2022 w wysokości 440.137,68 zł. 

Radni nie zabrali głosu. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2021 – 2031. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w/w sprawie. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje się: 

1. Zmniejszyć plan dochodów budżetowych o 6.390.126,00 zł, w tym z tytułu: 

1) zmniejszyć o 7.000.000,00 zł planowane dochody majątkowe z tytułu wpływów na  

realizację zadania budowy odnawialnych źródeł energii w związku z przedłużeniem 

terminu realizacji projektu do roku 2022, 

2) zwiększyć plan dochodów bieżących o 609.874,00 zł, w tym: 

    a) opłata za gospodarowanie odpadami - 90.000,00 zł, 

    b) wpływy z karty podatkowej - 20.000,00 zł, 

    c) wpływy z podatku od spadków i darowizn - 50.000,00 zł, 

    d) wpływy z podatku od umów cywilnoprawnych - 200.000,00 zł, 

    e) wpływy z tytułu udziału w podatku dochodowy od osób prawnych - 160.000,00 zł, 

    f) wpływy z tytułu zwrotów niewykorzystanych dotacji - 63.400,00 zł, 

    g) udział we wpływach z tytułu sprzedaży napojów alkoholowych w opakowaniach   

        mniejszych niż 500 ml - 26.474 zł. 

2. Zmniejszyć plan wydatków budżetowych o 6.737.728,94 zł, w tym: 

1) zmniejszyć wydatki majątkowe o 7.347.602,94 zł, w tym; 

   a) budowa odnawialnych źródeł energii o 7.000.000,00 zł (przesunięcie na rok      

2022), rozdział 90005 



   b) termomodernizacja i remont budynku w Trzebyczce o 347.602,94 zł (przesunięcie   

       na rok 2022) rozdział 01095, 

2) zmniejszyć plan wydatków bieżących o 391.293,00 zł, w tym: 

   a) OSiR w Łazach o 150.000,00 zł (rozdział 92605), 

   b) planowane wydatki na poręczenia o 241.293,00 zł (rozdział 75704). 

3) zwiększyć plan bieżących wydatków budżetowych o 929.167,00 zł, w tym: 

   a) usługa odbioru odpadów komunalnych o 615.000,00 zł (rozdział 90002), 

   b) wynagrodzenia i wydatki statutowe Przedszkola nr 1 o 80.000,00 zł (rozdział   

      80104 i 80113), 

   c) wynagrodzenia i wydatki statutowe Szkoły Podstawowej w Niegowonicach o     

      233.000,00 zł (rozdział 8001 i 85401), 

   d) wynagrodzenia dla Szkoły podstawowej w Chruszczobrodzie o 1.167 zł (rozdział  

    85401), 

    e) zabezpieczenie przewiązki przy SP 1 - 72.000,00 zł (rozdział 80195) 

3. Zmniejszyć planowane przychody o 347.602,94 zł jako niewykorzystane środki        

    wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanymi - RFIL   

    Trzebyczka. 

4. Zmniejszyć planowany deficyt budżetu o 347.602,94 zł. 

Radna Renata Supernak zapytała, dlaczego zmniejszamy o 7.000.000,00 zł 

planowane dochody budżetowe.  

Skarbnik Gminy – Barbara Cyganek odpowiedziała, że jest to zmniejszenie                        

o 7.000.000,00 zł planowanych dochodów majątkowych z tytułu wpływów na  

realizację zadania budowy odnawialnych źródeł energii w związku z przedłużeniem 

terminu realizacji projektu do roku 2022. 

Radna zapytała również, dlaczego są zwiększenia wydatków na usłudze odbioru 

odpadów komunalnych oraz na wynagrodzeniach i wydatkach statutowych 

Przedszkola nr 1, Szkoły Podstawowej w Niegowonicach i Chruszczobrodzie. 

Barbara Cyganek odpowiedziała, że planując budżet dla placówek oświatowych             

w listopadzie danego roku na przyszły rok, operujemy danymi z końca sierpnia 

przekazanymi przez dyrektorów placówek oświatowych. Natomiast nowy rok szkolny 

rozpoczyna się we wrześniu  i wówczas zmienia się system organizacyjny placówek 

oświatowych,  wydatki na ten cel są niedoszacowane i należy dokonać zwiększenia 



na uzupełnienie bieżących wynagrodzeń. Odpowiadając Radnej Supernak w sprawie 

zwiększenia wydatków na odbiór odpadów poinformowała, że jest to zwiększenie 

wynikające zarówno z nowej podpisanej umowy, gdzie usługi są o wyższej wartości      

i uzupełnienie środków na odbiór odpadów wielkogabarytowych. Nadmieniła, że są 

trzy formy upoważnienia Burmistrza do podpisania umów. Pierwsze upoważnienie         

tj. z tytułu planu finansowego czyli planu wydatków, drugie upoważnienie                            

tj.  w Wieloletniej Prognozie Finansowej jeżeli zadanie jest wieloletnie i może taką 

umowę podpisać bez zabezpieczenia środków finansowych, a trzecie tj. upoważnienie 

wynikające z ciągłości działania gminy, które jest zawarte w uchwale o Wieloletniej 

prognozie Finansowej. Państwo radni co roku upoważniają Burmistrza do podpisania 

umów nie znajdujących pokrycia w planie wydatków budżetowych. 

Radny Krzysztof Furman zapytał na co jest przeznaczony fundusz sołecki na rok 2021 

sołectwa Niegowoniczki. 

Sołtys sołectwa Niegowoniczki Pan Edward Mędrek odpowiedział, że na zakup kamer 

na plac zabaw w Niegowoniczkach.  

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w/w sprawie. 

         

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/90/15 Rady Miejskiej             

w Łazach z dnia 8 grudnia 2015 roku w sprawie określenia wysokości rocznych 

stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od podatku od 

środków transportowych. 

 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że przedstawiono radnym 

propozycje podwyżki stawek podatku od środków transportowych średnio 1,8% w skali 

roku w zestawieniu ze stawkami dotychczas obowiązującymi oraz stawkami 

maksymalnymi. W roku 2018 skutek obniżenia górnych stawek podatkowych                   

w podatku od środków transportowych wynosił 151.537 zł. Spodziewany wzrost 

wpływów z tego podatku w związku ze wzrostem stawek podatkowych wyniesie około 

3.110 zł. 

Radna Renata Supernak zapytała czy zmiana stawki podatku od środków 

transportowych wpłynie w jakiś sposób na zawierane umowy na komunikację miejską 

w gminie Łazy. 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński odpowiedział, że w żaden sposób zmiana stawki 

podatku od środków transportowych nie wpłynie na zawieranie takiej umowy. 

Komisja Budżetowa większością głosów pozytywnie (5 głosów za,                               

1 wstrzymujący się ) zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XI/90/15 Rady Miejskiej w Łazach z dnia 8 grudnia 2015 roku w sprawie 



określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

oraz zwolnień od podatku od środków transportowych. 

Komisja Rozwoju i Promocji nie rozstrzygnęła głosowania (1 głos za, 1 głos 

przeciwny, 1 głos wstrzymujący się) w/w sprawie. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Łazy                               

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                        

i o wolontariacie na rok 2022". 

Anna Gorgoń – Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Zdrowia powiedziała, 

że stosownie do art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. 

Przyjmując „Program współpracy Gminy Łazy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                          

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”, Gmina Łazy wyraża 

wolę dialogu społecznego, stwarzania warunków do realizacji inicjatyw służących 

mieszkańcom oraz deklaruje współpracę z organizacjami pozarządowymi w realizacji 

zadań publicznych. Zbudowane na podstawie Programu partnerstwo między 

samorządem a organizacjami pozarządowymi stwarza szanse na realizację 

wspólnego celu - zaspokojenia potrzeb społecznych mieszkańców Gminy oraz 

poprawy ich jakości życia.  

Kierownik Anna Gorgoń powiedziała również, że w dniach 14.10.2021r. - 21.10.2021r.  

zostały przeprowadzone konsultacje społeczne w sprawie Programu na podstawie 

Zarządzenia nr 111 z dnia 11.10.2021r. do których nie wpłynęły żadne uwagi, sugestie 

czy opinie. Radnym zostanie przedstawiony uaktualniony projekt uchwały po 

uszczegółowieniu go o termin konsultacji społecznych, o podmioty które mogły wziąć 

udział w konsultacjach i o ich opinie.  

Radna Marta Grzesica poprosiła o uaktualnienie nazw organizacji pozarządowych na 

stronie internetowej naszej gminy.  

Kierownik Anna Gorgoń powiedziała, że informacje w w/w zakresie zostaną 

zaktualizowane. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie (4 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie „Programu 

współpracy Gminy Łazy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022". 

 

 

 



5. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków. 

Mecenas Sławomir Kania powiedział, że projekt Regulaminu przyjęty przez Radę          

w lutym 2021 r. był przedłożony do zaopiniowania organowi regulacyjnemu tj. 

Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu "Wody Polskie”, które wyraziło swoją opinię 

w postanowieniu z 31 marca 2021 r. 

W przedłożonym projekcie uchwały uwzględniono zastrzeżenia organu regulacyjnego: 

1) w zakresie określenia w regulaminie minimalnych wymagań w zakresie ilości 

dostarczanej wody i odbieranych ścieków, 

2) z zakresie minimalnych wymagań jakości wody (§ 5 uchwały), 

3) dotyczących wprowadzenia do wyliczenia z § 7, 

4) dotyczących wprowadzenia do wyliczenia z § 14, 

5) dotyczące § 16 w zakresie doprecyzowania technicznych warunków dostępności, 

6) dotyczące § 19 w zakresie odmowy odbioru, 

7) dotyczące § 11 wykreślając go przez co zmieniła się numeracja w stosunku do   

    projektu. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              

(3 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków.    

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie Gminy Łazy              

w obrębie Hutki-Kanki. 

Małgorzata Ściślicka - Kierownik Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 

powiedziała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie herbu 

gminy, nazw ulic i placów będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych 

w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz.U. z 2021 

r., poz. 1372), a także wznoszenia pomników.  

Przedłożony projekt uchwały obejmuje propozycję nazwy drogi „Lawendowa”, 

oznaczonej numerem geodezyjnym działki 125 obręb Hutki-Kanki, gmina Łazy. 

Nadanie w/w nazwy ulicy zostało wnioskowane przez właścicieli gruntów przyległych 

do w/w drogi w Hutkach-Kankach, a nazwa „Lawendowa” została pozytywnie 

zaopiniowana przez Radnych oraz Sołtysa Sołectwa Hutki-Kanki. Podjęcie niniejszej 

uchwały umożliwi spełnienie wymogów wynikających z rozporządzenia Ministra 

Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021r. w sprawie ewidencji miejscowości, 

ulic i adresów (Dz.U. z 2021r. poz. 1368). 



Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za ) zaopiniowała  

projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie Gminy Łazy                      

w obrębie Hutki-Kanki.   

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              

(3 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Ilona Pelon – Sekretarz Gminy powiedziała, że dnia 10 września 2021 roku do Rady 

Miejskiej w Łazach wpłynęła petycja Fundacji Nowe Spektrum z siedzibą w Kobiórze 

dotycząca podjęcia uchwały w sprawie stania na straży prawa i dochowania wszelkich 

starań, by stosownie do art.32 Konstytucji RP mieszkańcy nie byli poddawani żadnym 

działaniom dyskryminacyjnym ze względu na presję medialną, polityczną i społeczną 

w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień oraz przeciwstawiania się 

jakimkolwiek próbom podziału jej mieszkańców na kategorię lepszą (zaszczepionych) 

i gorszą (niezaszczepionych) stosownie do art.39 Konstytucji RP wraz z projektem 

uchwały. 

Petycja ta była przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Łazach w dniu 20.10.2021roku. Komisja wnioskuje o negatywne rozpatrzenie przez 

Radę Miejską w Łazach petycji, gdyż rada gminy może podejmować uchwały                   

w granicach zadań gminy, a zatem w sprawach publicznych o znaczeniu lokalnym, 

niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach zostali zapoznani z treścią w/w petycji. 

Głosowanie w w/w sprawie odbędzie się na sesji w dniu 27.10.2021 r.  

Ad.3 

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie 

międzysesyjnym. Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała również, że zgodnie z art. 24 h ust. 4 

ustawy o samorządzie gminnym Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach, Radni 

Rady Miejskiej w Łazach,   Burmistrz Łaz oraz osoby ustawowo do tego zobowiązane 

złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie oraz że wszelkie braki 

formalne stwierdzone w oświadczeniach majątkowych zostały w trybie roboczym 

uzupełnione przez zainteresowanych. 

Radna Wiesława Majczak zgłosiła zły stan ul. Bocznej i ul. Starorynkowej w Wysokiej 

oraz ul. Cichej na Wiesiółce. 

Radna Justyna Kośmida poprosiła o wykoszenie poboczy w obrębie dróg dojazdowych 

do cmentarzy w gminie Łazy. 



Radna Marta Grzesica zapytała kiedy zostanie naprawiony sufit w klasie w Szkole 

Podstawowej w Chruszczobrodzie jak również dach tejże szkoły ponieważ dzieci są 

zmuszone chodzić na dwie zmiany. 

Burmistrz Łaz odpowiedział, że w szkole trwa remont, a to związane jest z pewnymi 

utrudnieniami,  niedogodnościami. Do zakończenia remontu dzieci nie będą uczyły się 

w tych klasach. W szkole będzie wykonana nowa elewacja budynku i dach na całej 

szkole jest do remontu. Wystąpił problem z rozpoczęciem dobudowy sal 

przedszkolnych do szkoły ponieważ nic się nie zgadzało z planem, trzeba było 

przeprojektować wszystkie przyłącza do budynku. 

Radna powiedziała również, że regulamin budżetu obywatelskiego jest 

niesprawiedliwy ponieważ jest on tak skonstruowany, że może wygrać projekt 

zgłoszony tylko w Łazach. Powinny pieniądze z budżetu obywatelskiego być 

rozdzielone na wszystkie sołectwa w gminie aby jeden projekt z danego sołectwa mógł 

wygrać. Radna zapytała co  zostało zrobione ze strony gminy odnośnie budowy drogi 

poscaleniowej biegnącej od ulicy Powiatowej w Chruszczobrodzie. 

Burmistrz Maciej Kaczyński odpowiedział, że droga jest w trakcie realizacji przez 

gminę. 

Radna Marta Grzesica zwróciła uwagę, że wysokość środków pieniężnych z funduszu 

sołeckiego jest krzywdzące dla 4 sołectw : Chruszczobrodu, Rokitna Szlacheckiego, 

Niegowonic, Wysoki ponieważ mieszka w nich więcej mieszkańców niż w  innych 

sołectwach i kwota jest nieproporcjonalna w stosunku do  liczby mieszkańców. 

Radna Renata Supernak zgłosiła zły stan ul. Fabrycznej w Łazach. Zapytała również 

czy ze względu, że wsie posiadają fundusz sołecki to czy można utworzyć fundusz 

osiedlowy.  

Burmistrz Łaz poinformował uczestniczących w posiedzeniu sołtysów, że od 1 stycznia 

2022 r. ulegnie zmianie rozkład jazdy komunikacji miejskiej w gminie Łazy. Poprosił 

aby Sołtysi zgłaszali swoje sugestie dotyczące trasy, godzin odjazdu i przyjazdu 

autobusów w ich sołectwach do tut. urzędu, do Pani Kierownik Joanny Popczyk.  

Maciej Kaczyński poinformował, że w związku ze zbliżającym Świętem Wszystkich 

Świętych, Gmina przykładem lat poprzednich uruchomi w dniach 29.10.2021r – 

01.11.2021r. dodatkowe kursy autobusowe na dowóz osób do cmentarza w Łazach, 

jak również do cmentarza w Wysoce. Dodatkowo w dnu 01.11.2021r. zostaną 

uruchomione również kursy autobusowe do cmentarza w Grabowej oraz                             

w Niegowonicach. 

Radna Marta Grzesica zgłosiła zły stan ul. Mickiewicza w Chruszczobrodzie.  

Edward Mędrek Sołtys sołectwa Niegowoniczki poprosił o wycięcie krzewów                          

i odśnieżanie drogi zimą prowadzącej na Błędów.  

 

  



Po zakończeniu wspólnego posiedzenia obrady rozpoczęła                                      

Komisja Rozwoju i Promocji. 

 

Małgorzata Ściślicka - Kierownik Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 

poinformowała, że wpłynęły dwa wnioski od osób prywatnych w sprawie zakupu od 

Gminy Łazy działek o nr 8852 i nr 6586 położonych w Niegowonicach.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy za) zaopiniowała 

sprzedaż działek o nr 8852 i nr 6586 w Niegowonicach w drodze przetargu.   

  

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Iwona Kurzeja        

                               

         Przewodnicząca                                                              Przewodnicząca                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Komisji Rozwoju i Promocji                                               Rady Miejskiej w Łazach                                                                                                               

   /-/    Renata Supernak                                                          /-/    Anna Staniaszek 


